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Andacheh, facklig representant för Kommunal Ulf Bjerregaard (under inledande delen 

av § 1), nämndsekreteraren Barbara Ahlmark samt biträdande borgarrådssekreteraren 

Patrik Ljungman.  

 

 

§ 1 Närvarande 

Facklig representant för Kommunal Ulf Bjerregaard anhåller om möjligheten 

att informera nämnden om erinran i ärendet § 8 Översyn av ersättningssystem 

inom hemtjänsten. 

Äldrenämnden beviljar företrädet. 

Ulf Bjerregaard tar upp att Kommunal erinrar att införande av det nya 

ersättningssystemet i hemtjänsten kommer att leda till ökade kostnader för 

stadsdelsnämnderna och detta bör beaktas vid framtagning av förslag till nästa 

års budget för stadens äldreomsorg.  

Ordföranden tackar Ulf Bjerregaard för erinran. 

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Joakim Larsson välkomnar en ny ersättare i äldrenämnden Helena 

Bonnier (M) som efterträder ersättaren Lars Edvall (M) från och med juli 2013. 

Helena Bonnier har erfarenheter av tidigare politiskt arbete i äldrenämnden 

under förra mandatperioden.  

  

Dir. Eva Frunk Lind presenterar Jonas Wilhelmsson som är en ny biträdande 

avdelningschef för AnnMarie Ståhl och Nima Andacheh – en ny utredare på 

Raili Karlssons avdelning. 

 

 

§ 2 Val av justerare 

Vice ordföranden Christopher Ödmann (MP) utses att tillsammans med 

ordföranden Joakim Larsson (M) justera dagens protokoll. 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

Anmäls att äldrenämndens protokoll 6/2013-06-11 justerats 2013-06-20.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

Anmäls frågor från led. Torun Boucher (V) och ers. Brit Runberg (V)  

rörande TPS Vårdteam AB och Hemtjänstenheten. Eivor Karlsson anmäler två 

frågor som angår övergång av trygghetslarm från analoga till digitala system i 

Stockholms stad och stadens tidsgaranti rörande trygghetslarmet. Varefter 

fastställs dagordningen. 
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§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare 

            Inga skrivelser har inlämnats. 

 

 

§ 6 Förvaltningschefens information 

Dir. Eva Frunk Lind informerar om följande: 

a/ Tre rådslag kommer att genomföras i oktober:  

- den 1 oktober kl. 12-14 på Seniorträffen Östermalm, Bo Bergmans gata 4 

- den 3 oktober kl. 13-15 Träffpunkten Växthuset Vällingby, 

Ångermannagatan 162 

- den 23 oktober kl. 13-15 Ekens aktivitetscenter Skärholmen, 

Måsholmstorget 3. 

      (Informationen har skickats ut till äldrenämnden per e-post) 

 

           b/ En mässa med Goda Exempel kommer att äga rum den 26 september 2013  

               kl. 9.30-16.00 i Kulturhuset, Sergel torg, Plan 3. 

               Inbjudan delas ut till nämnden.  

 

 

           c/ En värdegrundskonferens kommer att äga rum den 30 september 2013  

               kl. 13.30-16.00 på Stockholms Waterfront Congress Centrè.  

               Inbjudan delas ut till nämnden. 

 

 

§ 7      Tertialrapport 2 för år 2013 för äldrenämnden 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 105-331/2013 

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Ledamoten Mirja Räihä (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tertialrapport 2 inklusive delårsbokslut för  

          2013 och överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Äldrenämnden hemställer hos kommunstyrelsen om 

          budgetjustering om 4,0 mnkr för uppbyggnad och etablering  

          av en parallell larmmottagning för digitala trygghetslarm. 

3. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos kommunfullmäktige  

          begära budgetjustering om 1,0 mnkr för finansiering av övergången till  

          ett nytt ärendehanteringssystem. 
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4. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos kommunfullmäktige  

          begära budgetjustering om 0,2 mnkr avseende kostnader för förändringar  

          i Paraplysystemet 2013. 

5. Äldrenämnden anmäler omslutningsförändringar om 18,1 mnkr för  

          kommunstyrelsens godkännande. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”När det gäller målet "De äldres behov av olika boendeformer är tillgodosedda" anger 

tjänsteutlåtande grön färg - alltså att målet beräknas uppfyllas helt. I beskrivningen 

anges att det finns ett utbud av boendeformer som är anpassade efter såväl behov som 

efterfrågan. 

 

Det finns dock skäl - anser vi - att påpeka att efterfrågan på boende i servicehus inte 

alls möts med tillräckligt utbud av platser. Samtidigt som avslag beslutas finns det 

platser som inte beläggs. Även i ärende 15 (angående avslag på ansökan om plats i 

äldreboenden) ser vi uppgifter om önskemål/efterfrågan/behov av servicehus som inte 

blir tillgodosedda. 

 

I övrigt vill vi framhålla att vi ser positivt på att Äldrecentrum anlitats för att utvärdera 

grundutbildningarna samt att inspektioner och granskningar utförs och att de redovisas 

för nämnden på sätt som gjorts i tjänsteutlåtandet.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Vi kan konstatera att uppföljningen av hur äldreomsorgen fungerar går inte att avläsa 

av tertialrapporten, givetvis beror detta hur styrningen är organiserad. Alla mål  uppnås 

men för att få en fullständig bild så måste man läsa tertialrapporterna från alla 14 

stadsdelsnämnderna. 

 

Det går ändå att läsa att alla utförare klarar inte av de mål som staden ställer på 

äldreomsorgen. Det är sorgligt att läsa att det finns brister. Men vi vill också påpeka att 

det måste vara omöjligt att följa upp alla utförare i staden. Därför anser vi att LOU 

vore att föredra i stället för LOV när det gäller hemtjänsten. 

 

Som det ser ut nu så undrar vi vad som är nyttoeffekten av att staden tvingas att bygga 

ut kontrollapparaten för att utöva kontroll i stället för att använda skattemedel för att 

förstärka kvaliteten inom äldreomsorgen. 

 

Vi vill även framhäva att alla inspektionsbesök som görs på grund av kritik eller 

klagomål måste vara oannonserade.” 

 

 

§ 8      Översyn av ersättningssystem inom hemtjänsten 

           Remiss från kommunstyrelsen, dnr 327-68/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-327/2013 
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 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryrkande från 

Madeleine Sjöhage (C). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä 

m.fl. (S) och ledamoten Torun Boucher (V) anmäler var för sig egna särskilda 

uttalanden.  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

            och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt yttrande  

            över remissen av ”översyn av ersättningssystem inom hemtjänsten”. 

. 

            Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Särskilt uttalande från (M), (FP) och (C): 

”Vi ligger nu mycket nära lanseringen av ett nytt system som kommer ha positiva 

effekter för både våra äldre, utförare och de olika stadsdelarna. Äldre kommer att 

kunna se på ett tydligt sätt vilka tjänster de betalar för. Tidsåtgången kommer kunna 

dokumenteras på ett sätt som säkerhetsställer kvaliteten för de äldre. Utförare kommer 

att kunna visa exakt tidsåtgång för olika arbeten som den äldre själv valt och bli ersatta 

för den. Stadsdelarna kommer kunna se och ha bättre kontroll på vad som utförs hos 

varje enskild individ, vilken tid som läggs ner och att det motsvarar den avgift de äldre 

får betala. Trygghet och tydlighet skall genomlysa äldreomsorgen i Stockholm.” 

 

Särskilt uttalande från (MP): 
”Det nuvarande systemet för ersättning till hemtjänstutförarna har svagheter. Därför 

välkomnar vi den översyn som nu gjorts och förslaget till nytt system för ersättning 

och tidsregistrering. 

De hittillsvarande ersättningsnivåerna har visat sig vara för låga, något som haft 

negativa effekter för både kvaliteten i omsorgen om de äldre och för vårdpersonalens 

arbetsmiljö. Även modellens otydlighet har medfört svårigheter för såväl utförare som 

biståndshandläggare och bidragit till att uppföljningen inte kunnat bli tillräckligt 

noggrann. 

Det föreslagna nya systemet, som mer liknar dem som tillämpas i andra kommuner, 

fokuserar på den hemtjänst som faktiskt utförs. Det blir tydligare för alla berörda vad 

som beslutats och vad som utförts. Ny teknisk lösning för rapportering kommer att 

innebära en säkrare uppföljning. Det är viktigt att i uppföljningen inte enbart fokusera 

på antalet utförda timmar utan att även följa upp kvaliteten i omsorgen. 

Nyordningen förutsätts genomföras omsorgsfullt och att noggrann uppföljning sker 

samt att beredskap finns för justeringar om det visar sig att det behövs.” 
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Särskilt uttalande från (S): 
”Vi ställer oss i grunden positivt till det nya ersättningssystemet. Vår kritik hittills har 

handlat om att konsekvenserna inte var utredda i tillräcklig omfattning. Men vi tror att 

det nya ersättningssystemet blir bättre för de äldre. 

 

En del stadsdelsnämnden misstänker att förändringen kommer att kosta mer än vad 

som finns budgeterad för hemtjänsten. Det är viktigt att tillse att stadsdelsnämnderna 

får kompensation i budget för 2014 för att de ska klara av övergången till det nya 

ersättningssystemet.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 
”Vänsterpartiet har välkomnat översynen och vi lämnar inget annat förslag till beslut. 

Ersättningen ska vara baserad på utförd tid istället för beviljad tid. Då beräknas den 

debiterbara tiden att sjunka, vilket innebär att utrymme inom befintlig ram finns för att 

höja ersättningen per tjänst i jämförelse med idag, skriver förvaltningen. Det är 

naturligtvis bra.  

Vänsterpartiet tror att lika viktigt som ett skarpare ersättningssystem för att komma 

tillrätta med överdebiteringar, lika viktigt är att ändra i LOU och LOV så att det går att 

ställa krav på företagen att de inte är vinstsyftande utan återinvesterar överskott.  

Viktigt är också att i förfrågningsunderlag ställa tydliga krav på personalens 

utbildningsnivå och anställningsförhållanden så att de pengar som tillförs hamnar där 

de ska. För att göra detta behöver vi inte vänta på en förändrad lagstiftning – det kan vi 

göra redan i dag.  

I den bästa av världar kommer hemtjänsten ha kvalificerad personal som till största 

delen är fastanställd på heltid och har generöst med tid för brukarna. Vi har lång väg 

dit, och sannolikt behövs många fler insatser.  

Ersättningen som den är uträknad idag bygger på ett genomsnitt av hur situationen ser 

ut idag. Eftersom denna situation varierar starkt så betyder det sannolikt att en del 

företag med långa avstånd mellan brukarna kommer att missgynnas, medan en del 

företag med slimmade personalkostnader kommer att gynnas. Motsvarande 

missgynnande gäller hemtjänstdistrikt i tättbebyggda respektive geografiskt utsträckta 

områden. Just därför ar det viktigt att även förfrågningsunderlaget blir skarpare. 

Personalkostnaderna är beräknade på den genomsnittliga lönen för 

omvårdnadspersonal i staden. Då vår målsättning borde vara mer kvalificerad personal, 

en mer attraktiv arbetsgivare där fler vill arbeta inom äldreomsorgen samt slutligen en 

strävan mot generellt mer jämställda löner i Stockholms stad så är den genomsnittliga 

lönen sannolikt en för låg ambitionsnivå. Vi utgår från att vi får tillfälle att återkomma 

till frågor om ersättningar och förfrågningsunderlag.” 

 

 

§ 9     Förslag till samverkansavtal om den verksamhetsförlagda utbildningen på  

          vårdutbildningar 

          Remiss från Kommunförbundet Stockholms län (KSL, dnr 13/0045-1) c/o   

          kommunstyrelsen 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 202-315/2013 

  


